
P R O T O K Ó Ł   Nr XXVI/09  
 
z dwudziestej szóstej zwyczajnej sesji Rady Gminy Karniewo, odbytej w dniu               
30 grudnia 2009 r.  w lokalu Urzędu Gminy Karniewo, pod przewodnictwem 
radnego Grzegorza Wawrzonkowskiego - Przewodniczącego Rady Gminy.  
============================================================ 
Obrady rozpoczęto o godzinie 10 05 - zakończono o godz. 1200. 

Skład osobowy Rady Gminy ... . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . . . . . . . .  – 15   
Uczestniczyło w obradach, wg listy obecności . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  – 15 
 

Spoza grona Rady w sesji  uczestniczyli: 
 
1. Pan Józef A. Stopa               - Wójt Gminy 
2. Pan Wiesław Ochtabiński  - Sekretarz Gminy  
3. Pani Marianna Michalska  - Skarbnik Gminy 
4. Pan Bogusław Sokalski  - Radca Prawny 
5. Pani Zofia Tyszkiewicz - Projektant zmiany M.P.Z.P.gm. Karniewo   
6. Kierownicy referatów i pracownicy Urzędu Gminy  
7. Sołtysi z terenu gminy Karniewo, wg listy obecności, w liczbie . . . . . . . .   -  34 
8. Przedstawiciele org. społecznych, zakładów pracy, w liczbie  . . . . . . . . .   -     4  
 

 
PR Z E B I E G     O B R A D : 

                                        
Ad.pkt.1. 

 
Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski otwierając obrady 

przywitał radnych, zaproszonych gości, sołtysów oraz  pracowników Urzędu 
Gminy.           
          Na podstawie listy obecności stwierdził quorum radnych władne do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad.pkt.2. 
           

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski poprosił radnych                           
o zgłaszanie wniosków i uwag do przedstawionego porządku obrad.  śadnych zmian 
i nowych propozycji tematycznych nie zgłaszano.  
Porządek dzienny obrad przyjęto w brzmieniu: 
 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z XXV zwyczajnej sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.  
5. Informacja Przewodniczących komisji rady o działalności komisji. 
6. INTERPELACJE  RADNYCH. 
7. Uchwalenie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego   

fragmentów wsi gminy Karniewo. 



a) podjęcie uchwały w  sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu  
zagospodarowania przestrzennego fragmentów wsi: Byszewo, Chełchy Iłowe, 
Chełchy Klimki, Czarnostów, Gościejewo, Karniewo, Łukowo, Malechy, 
Obiecanowo, Romanowo, Słoniawy, Szlasy Złotki, Szwelice, Tłucznice, 
Wronowo, Zaręby, Zelki Dąbrowe, gmina Karniewo 

 8.  Przystąpienie do sporządzenia zmian miejscowego planu  zagospodarowania    
      przestrzennego gminy Karniewo. 
     a) podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian     
         miejscowego  planu zagospodarowania przestrzennego gminy Karniewo. 
9. Uchwalenie „ Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów         

alkoholowych i zwalczania narkomanii  na 2010 rok”     
a)  podjęcie uchwały w sprawie Gminnego programu profilaktyki i     

rozwiązywania problemów  alkoholowych i zwalczania narkomanii na  
2010r.”       

10. Wprowadzenie zmian w budŜecie Gminy Karniewo na 2009 rok. 
     a) podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2009 rok 

 11. Przyjęcie planu pracy Rady Gminy i zatwierdzenie planu pracy Komisji Rady 
Gminy. 

      a) podjecie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy i    
      zatwierdzenia  planu pracy Komisji Rady Gminy.    
 12 Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
  13. Wolne wnioski i zapytania. 
 14. Zamknięcie obrad.    
 
Ad.pkt.3. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe protokół z poprzedniej sesji jest do 

wglądu w biurze Rady jak równieŜ wyłoŜony przed rozpoczęciem obrad.   
Przewodniczący pytał, kto jest za odczytaniem protokółu. Poprosił 

 o zgłaszanie uwag i wniosków co do jego treści. 
Radni  nie wnioskowali o odczytanie protokółu ani  nie zgłaszał Ŝadnych 

uwag. Jednogłośnie przyjęli  protokół z XXV zwyczajnej sesji, odbytej w dniu                  
17 listopada 2009 roku.    
 
Ad.pkt.4. 
      
 Pan Józef Stopa – Wójt Gminy  przedstawił  informację o działalności Wójta 
Gminy w okresie międzysesyjnym.   

Do przedstawionej przedmiotowej informacji uczestnicy obrad Ŝadnych uwag 
nie wnosili.  
 (informacja stanowi załącznik nr 1 do protokółu)   
         
Ad.pkt.5. 
         
 Przewodniczący problemowych komisji Rady przedstawili ustne informacje o 
działalności poszczególnych komisji w okresie międzysesyjnym.  

 



  Radna Barbara Kuczyńska - Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty,   
Kultury i  Spraw Socjalnych poinformowała, iŜ komisja odbyła posiedzenie w dniu  
16 grudnia 2009 r, na którym zaopiniowano następujące  materiały sesyjne : 
a) projekt „Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania               

problemów alkoholowych i narkomanii ” na 2010 rok.     
 b) projekty uchwał w sprawach: 

 -  sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu  zagospodarowania 
przestrzennego fragmentów wsi: Byszewo, Chełchy Iłowe, Chełchy Klimki, 
Czarnostów, Gościejewo, Karniewo, Łukowo, Malechy, Obiecanowo, 
Romanowo, Słoniawy, Szlasy Złotki, Szwelice, Tłucznice, Wronowo, Zaręby, 
Zelki Dąbrowe, gmina Karniewo. 

- przystąpienia do sporządzenia zmian miejscowego planu  zagospodarowania   
przestrzennego gminy Karniewo. 

 -  zmiany uchwały budŜetowej na 2009 rok. 
Wstępnie omówiono projektu budŜetu Gminy na 2010 rok . Komisja przyjęła planu 
pracy Komisji na 2010 rok.  PowyŜsze materiały po omówieniu i analizie 
zaopiniowano pozytywnie.  
Rozpatrzono takŜe wniosek Pani Doktor Aliny Karczewskiej dotyczącego 
uŜytkowania budynku po byłym ośrodku zdrowia w Karniewie.   
 W posiedzeniu uczestniczyła  Pani Doktor Alina Karczewska.  
Komisja zapoznała się z wnioskiem Pani Doktor A. Karczewskiej  
W tej sprawie  Komisja nie zajęła Ŝadnego  stanowiska.  
 Radny Michał Jasiński  - Przewodniczący Komisji Planowania, BudŜetu                    
i Finansów. Komisja odbyła posiedzenie w dniu 15 grudnia  2009 roku, podobnie 
jak Komisja Zdrowia analizowano wszystkie materiały sesyjne. Dobrą rzeczą jest 
wprowadzanie zmian w planie zagospodarowania co świadczy o rozwoju naszej. 
Gminy. Tu wszyscy wyraziliśmy zadowolenie, Ŝe cos na  WaŜne są wprowadzane 
zmiany w budŜecie gminy na bieŜący rok, którą wprowadzamy kwotę 69.000 zł 
subwencji oświatowej, która będzie wykorzystana na zakup usług remontowych.  
RównieŜ gościliśmy na posiedzeniu Panią Doktor Karczewska, która przedstawiła 
wniosek z jakim wystąpiła do Wójta Gminy o umorzenie zaległego czynszu.  
Omówiliśmy wstępnie projekt budŜetu gminy na 2010 rok.    
 Do przedstawionych projektów uchwał Ŝadnych uwag nie wnoszono. Komisja  
  Radny Andrzej Chełchowski  – Przewodniczący  Komisji Rolnictwa, 
Przemysłu i Usług, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony PrzeciwpoŜarowej. 
Komisja w dniu 17 grudnia br. analizowała i opiniowała materiały: 
a) projekt „Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania               
problemów alkoholowych i narkomanii ” na 2010 rok.     
 b) projekty uchwał w sprawach: 

 -  uchwalenia zmiany miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego 
fragmentów wsi: Byszewo, Chełchy Iłowe, Chełchy Klimki, Czarnostów, 
Gościejewo, Karniewo, Łukowo, Malechy, Obiecanowo, Romanowo, 
Słoniawy, Szlasy Złotki, Szwelice, Tłucznice, Wronowo, Zaręby, Zelki 
Dąbrowe, gmina Karniewo. 

- przystąpienia do sporządzenia zmian miejscowego planu  zagospodarowania   
przestrzennego gminy Karniewo. 

 -  zmiany uchwały budŜetowej na 2009 rok. 



Wstępnie omówiono projektu budŜetu Gminy na 2010 rok, który musi być do końca 
stycznia 2010 roku  uchwalony.  oraz przyjęto planu pracy Komisji na 2010 rok.  
PowyŜsze materiały sesyjne po omówieniu i analizie zaopiniowano pozytywnie.  
Rozpatrzono takŜe wniosek Pani Doktor Aliny Karczewskiej dotyczący 
uŜytkowania budynku po byłym ośrodku zdrowia w Karniewie.   
 W posiedzeniu uczestniczyła  Pani Doktor Alina Karczewska.  
Komisja zapoznała się z wnioskiem Pani Doktor A. Karczewskiej w którym zwraca 
się do Wójta Gminy o umorzenie zaległego czynszu za najem pomieszczeń w 
budynku ośrodku zdrowia.   
W tej sprawie  Komisja nie zajęła Ŝadnego  stanowiska uznając, Ŝe osobą 
odpowiedzialną za sprawy finansowe  jest Pan Wójt i to leŜy w jego gestii.  
 Radna Jadwiga Witkowska – Przewodniczącą Komisji  Rewizyjnej 
poinformowała, iŜ na posiedzeniu w dniu 10 grudnia dokonała oceny realizacji 
zobowiązań podatkowych w 2009 roku oraz opracowała plan pracy i plan kontroli 
komisji na 2010 rok.  
 Analizując realizacje zobowiązań podatkowych, wg stanu na dzień 1 grudnia 
br. stwierdzono, Ŝe: 
- ogólnie zaległości podatkowe wynoszą: - podatek od nieruchomości – 14.782 zł., 
- podatek rolny - 141.878,35 zł, z czego: 

– zaległości z ubiegłych lat - 78.543,35 zł. 
– zaległości tegoroczne  - 63.355,00 złotych.  

W dyskusji uznano, Ŝe powaŜnym problemem jest brak zmian geodezyjnych. We 
związku z tym zobowiązano Wójta do wystąpienia z pismem do Dyrektora 
Wydziału Geodezji i Kartografii Starostwa Powiatowego w Makowie Mazowieckim 
o spowodowanie terminowego przekazywania zmian geodezyjnych, przy 
przekazywaniu gospodarstwa następcom jak   równieŜ przy sprzedaŜy gruntów. 
Wnioskowano takŜe o: 

- wystąpienie do notariuszy o Ŝądanie zaświadczeń o nie zaleganiu w opłacaniu 
podatku rolnego,  

- podejmowanie działań o ściągalność zadłuŜeń poprzez wystawianie upomnień 
i tytułów wykonawczych.   

 
Przewodniczący Rady podziękował przewodniczącym komisji za 

przedstawienie szczegółowych informacji.  
 
Ad.pkt.6. 
   
 Radny Grzegorz Wawrzonkowski zabierając głoś, stwierdził, iŜ jak wszyscy 
widzimy, Ŝe przyszła do nas zima. Problemy były wczoraj i będą na pewno dziś. 
Dobrze, Ŝe o tym rozmawiamy i mamy roŜne opinie.   

Radny Andrzej Chełchowski – radny ze wsi Chełchy Klimki: 
Panie Przewodniczący stwierdził Pan, Ŝe zima nas zaskoczyła. Dlaczego w rejonie 
Przasnysza jest inny świat, byłem tam o godzinie 8 rano i juŜ było odśnieŜone i 
podsypywane chodniki.  WjeŜdŜając w Chełchach Iłowych na teren naszej gminy i 
teren obsługi powiatu makowskiego na jezdniach jest po prostu politura, aŜ się 
świeci. Tam nawierzchnie dróg są czarne.   Dlatego sądzę, Ŝe trzeba wystąpić do 



Zarządu Dróg Powiatowych w Makowie o właściwe utrzymanie dróg, a moŜe 
wesprzeć ich finansowo. Moim zdaniem tak się świadczy usługi jak klient płaci. 
Proszę o wystąpienie w tej sprawie do Zarządu Dróg. 
 Na terenie powiatu makowskiego usługi w zakresie odśnieŜania dróg 
świadczą 4 firmy – powiedział Przewodniczący Rady Gminy. Ja generalnie 
zgadzam się z tą sprawą. Plan odśnieŜania jest zatwierdzany przez powiat. Ogólnie 
jest 6 standartów odśnieŜania, ale ja za nich nie będę się tłumaczył. Rzeczywiście u 
nas na drogach jest biało.    

  Radny Michał Jasiński – w Łukowie na drodze gminnej przy przystanku 
zrobiła się duŜa wyrwa. Ktoś moŜe uszkodzić sobie samochód. Coś trzeba z tym 
zrobić. W tej chwili nie jest czas na remont, ale trzeba coś z tym zrobić. Wczoraj nie 
moŜna było tam przejechać.                 

 
Ad.pkt.7. 
  

Zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego gminy są dla nas bardzo 
waŜną sprawą – stwierdził radny Grzegorz Wawrzonkowski. Myślę, Ŝe Pani 
Tyszkiewicz uzupełni nasze informacje, bo to jest niezbędne dla wielu osób 
planujących budowę. Bez tego nie moŜna ani budować ani się w jakiś sposób 
rozwijać. 

Następnie głos zabrała Pani Zofia Tyszkiewicz  - główny projektant planu, 
która szczegółowo omówiła propozycje zmian w planie zagospodarowania 
przestrzennego gminy. Te zmiany są wprowadzane na indywidualne wnioski 
mieszkańców. 

Radny Robert Otłowski pytał o szerokość zjazdów na posesje z drogi 
krajowej, jakie powinni być? 

Z wypowiedzi Pani Tyszkiewicz wynikało, Ŝe na to nie ma przepisów 
prawnych regulujących szerokość zjazdu. Właścicielem dróg jest Zarząd Dróg  i 
planiści nie mają na to wpływu.  
  PoniewaŜ nie zabierano więcej głosów w dyskusji  – radny Grzegorz 
Wawrzonkowski odczytał projekt uchwały. 

 Rada 15 głosami „za” podjęli uchwałę   Nr XXVI/143/09 w sprawie -  
uchwalenia zmiany miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego 
fragmentów wsi: Byszewo, Chełchy Iłowe, Chełchy Klimki, Czarnostów, 
Gościejewo, Karniewo, Łukowo, Malechy, Obiecanowo, Romanowo, Słoniawy, 
Szlasy Złotki, Szwelice, Tłucznice, Wronowo, Zaręby, Zelki Dąbrowe, gmina 
Karniewo. w brzmieniu załącznika nr 2 do protokołu.   
 
 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach,  na okoliczność 
przybycia Księdza Proboszcza, który zgodnie z propozycją Przewodniczącego 
złoŜył wszystkim uczestnikom obrad Ŝyczenia świąteczno-noworoczne, poświęcił 
opłatek, a następnie podzielono się opłatkiem.  
Do tych Ŝyczeń dołączył się Przewodniczący Rady i Pan Wójt.   
 Po wspólnym odśpiewaniu kolędy – powrócono do kontynuacji obrad.   
 
 



Ad.pkt.8. 
 
 Nikt z radnych nie zabierał głosu dotyczącego  projektu uchwały w 
przedmiotowej  sprawie.  Radny Grzegorz Wawrzonkowski odczytał projekt 
uchwały. 

 Radni 15 głosami „za” podjęli uchwalę Nr XXVI/144/09 w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmian miejscowego planu  zagospodarowania   
przestrzennego gminy Karniewo, w brzmieniu załącznika nr 3 do protokołu.   
 
Ad.pkt.9 

 
Otrzymaliście Państwo Radni projekt uchwały w sprawie uchwały w sprawie 

Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów  alkoholowych i 
zwalczania narkomanii na  2010r.” – mówił Przewodniczący Rady.   

Głosów w dyskusji nie zabierano.    
Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXVI/145/09 w sprawie uchwały w sprawie 
Gminnego programu profilaktyki i  rozwiązywania problemów  alkoholowych i 
zwalczania narkomanii na  2010r”,   w brzmieniu załącznika Nr 4 do protokołu.  
   
Ad.pkt.10 
 
 Zmiany w uchwale budŜetowej po krotce omówiła Pani Marianna Michalska 
– Skarbnik Gminy, dodając, Ŝe te zmiany były omawiane na posiedzeniach komisji 
rady.  
 PoniewaŜ nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji, Przewodniczący Rady 
odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 
Rada Gminy  w głosowaniu jawnym podjęła jednogłośnie (15 głosami „za”) 
uchwałę  Nr XXVI/146/09  w sprawie   zmiany uchwały budŜetowej na  2009 rok, 
stanowiącą załącznik nr 5 do protokołu. 
  

Ad.pkt.11 
 
 PoniewaŜ nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji, Przewodniczący Rady 
odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 
Rada Gminy  w głosowaniu jawnym podjęła jednogłośnie (15 głosami „za”) 
uchwałę  Nr XXV/147/09  w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy i 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rady Gminy, stanowiącą załącznik nr 6 do 
protokołu. 
 
Ad.pkt.12.    
  Pan Józef Stopa – Wójt Gminy udzielając odpowiedzi na zgłoszone 
interpelacje powiedział m. innymi: 
-  informacje są autentyczne i zasadne.. Ja wczoraj jechałem do Przasnysza i  
  widziałem te róŜnice w nawierzchni dróg. Zwrócimy się na piśmie do Zarządu    

    Dróg o  właściwe odśnieŜanie dróg.  
-  jeśli tylko zmieni się trochę pogoda na pewno to poprawimy.  



  Pani Maria Bonisławska – radna Rady Powiatu poinformowała, iŜ jak 
wynikało z wyjaśnień udzielanych nam przez Dyrektora Powiatowego Zarządu 
Dróg Publicznych, odśnieŜanie wykonywane jest tylko na tych drogach 
powiatowych i krajowych, przy których są przystanki autobusowe. To wszystko 
wynika z trudnej sytuacji finansowej drogowców. Jeśli będą środki wydane na 
odśnieŜanie – mniej będzie wykonanych remontów.  
  Przewodniczący podziękował radnej Marii Bonisławskiej za dodatkowe 
udzielenie wyjaśnień.   
  Interpelanci nie Ŝądali udzielenia dodatkowych wyjaśnień na piśmie.  
 
Ad.pkt.13.    
   
 Pan Stanisław Michalski – sołtys wsi Chełchy Kmiece. mnie chodzi o drogi 
gminne, bo przy odśnieŜaniu samochody wykonujące usługę jeŜdŜą z podniesionym 
lemieszem. Są to jednak kilometry, za które trzeba płacić.  
 Pan Józef Wroński – sołtys wsi Ośnica podziękował za wykonanie 
oświetlenia ulicznego. Dodał jednak, Ŝe szkoda, Ŝe tylko na  co trzecim słupie 
będzie lampa.   
 Radny Jerzy Szymański takŜe podziękował za zainstalowanie lamp ulicznych, 
ale wnioskował o załoŜenie oświetlenia w dalszej części wsi, bo w tej sytuacji wieś 
jest podzielona na dwie części i tam mieszkańcy są bardzo niezadowoleni.  
 Pan Edward Cejmer – sołtys wsi śabin Łukowski pytał, czy gmina odczuła 
brak środków finansowych? 
 Z wyjaśnień udzielonych przez Panią Skarbnik Gminy wynikało, Ŝe w 
oświacie na razie uszczerbku Ŝadnego nie ma.  
W opiece – nie ma Ŝadnych środków na obiady, nie ma Ŝadnej zaplanowanej dotacji 
na ten cel. Mamy jednak nadzieję, Ŝe środki się znajdą. Co do innych kwot nie 
mamy Ŝadnych problemów.    
 Pan Józef A. Stopa powiedział, iŜ oświetlenie uliczne wykonano tam, gdzie 
były moŜliwości. Dobrze, Ŝe udało się to załatwić.  
 
Ad.pkt.14.    

    
Po wyczerpaniu porządku dziennego – Przewodniczący Rady dziękując 

wszystkim za uczestnictwo zamknął obrady XXVI zwyczajnej sesji Rady Gminy 
Karniewo.  
           
         Przewodniczący Rady Gminy  
        mgr Grzegorz Wawrzonkowski 
 
Protokółowała :                         
Inspektor ds. organizacyjnych 
 (-) Danuta Michalska               
     
     
 
 



 
 
 
 
 


